
Představujeme  sportující
studenty  z  Filozofické
fakulty UK
U příležitosti Děkanského sportovního dne 28. dubna 2023 jsme
vybrali pětici studentů, kteří se kromě studia na FF UK věnují
také různým sportovním aktivitám, a to i na vysoké úrovni –
řada z nich pokořila už i Mistrovství České republiky nebo
Evropy.
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Alžběta Dědová
studentka sociální práce
„Závodím  ve  sportovní  střelbě,  v  disciplínách  vzduchová,
sportovní a rychlopalná pistole.“

Otázky a odpovědi
Jaká je vaše historie s tímto sportem?

Střelbě se věnuji už od základní školy, přivedla mě k ní
starší sestra, která byla již v té době úspěšná na národní
úrovni a začátky mi hodně usnadnila mnoha užitečnými radami.
Za svůj největší úspěch považuji loňské stříbro na Mistrovství
Evropy a nominaci na letošní Evropské hry, které proběhnou na
přelomu června a července.

Daří se vám skloubit sport se studiem?

Moje hlavní sezóna probíhá od května do října, takže jsem v
letním zkouškovém pravidelným návštěvníkem předtermínů. Rozvrh
se snažím tvořit tak, abych v zimním semestru věnovala více
času studiu a v letním střelbě.

Na jakou oblast se v rámci vašeho studia zaměřujete? Pomáhá
vám k tomu nějak vaše sportovní aktivita?

Věnuji se sociální práci v trestní justici a školství. Díky
sportu mám možnost poměrně často cestovat, což mi rozšiřuje
obzory a zároveň dává příležitost zlepšovat svou jazykovou
vybavenost,  kterou  pak  mohu  využívat  nejen  při  hledání
informací a materiálů k nejrůznějším seminárním a závěrečným
pracím.



Klára Holcová
studentka archivnictví a pomocných věd historických
„Věnuji se atletice. Mou hlavní disciplínou je vrh koulí, ale
věnuji se také hodu diskem
a kladivem.“

Otázky a odpovědi
Jaká je vaše historie s tímto sportem?

S atletikou jsem začala ve svých jedenácti letech, nyní se jí
tedy věnuji již devátým rokem. Mými největšími úspěchy jsou
medaile z Mistrovství republiky od žáků až po juniory. Nejvíce



si ale asi vážím svých výkonů z dorostenecké věkové kategorie,
kdy se mi podařilo kvalifikovat na Mistrovství Evropy, které
se ale bohužel kvůli pandemii nakonec nekonalo. 

Daří se vám skloubit sport se studiem?

Zatím  jsem  tento  problém  řešit  nemusela,  jelikož  jsem  v
posledním  roce  neodjížděla  na  nějakou  delší  dobu  na
soustředění a jsem teprve v prvním ročníku. Myslím, že je ale
důležité  naučit  se  skloubit  více  činností  najednou.  Když
slýchám  výmluvy  toho  typu,  že  se  sport  a  škola  nedá
kombinovat, přijde mi to směšné. Tím samozřejmě neříkám, že to
není náročné, ale když se chce, tak to jde.

Na jakou oblast se v rámci vašeho studia zaměřujete? Pomáhá
vám k tomu nějak vaše sportovní aktivita?

Studuji  bohemistiku  a  archivnictví,  což  nejsou  obory  se
sportem jakkoli propojené, každopádně si myslím, že síla se mi
bude v archivu někdy hodit. V esejích občas příklady ze sportu
využiji, ale nějak hlouběji se tím zabývat nechci.



Sylvie Kalousková
studentka řeckých a latinských studií
„Sport mám ráda celkově. Věnuji se tenisu, ale od malička
miluji i jiné sporty, zejména lyžování a snowboarding.“

Otázky a odpovědi
Jaká je vaše historie s tímto sportem?

K tenisu mě přivedla má doslova tenisová rodina. Táta hrál
tenis, bratr hrál tenis, a nakonec ani máma neodolala. Hraji
již od čtyř let a za ta léta mám plnou skříň pohárů. Byla jsem
zvyklá trávit každý víkend na turnajích. Po covidové době s



velmi  omezenými  možnostmi  tréninků  pro  mě  ale  bylo  těžké
naskočit zpět do turnajového kolotoče. V posledním roce se
více věnuji trénování dětí než objíždění turnajů. Ale plánuji,
že se ke hře ještě alespoň částečně vrátím. 

Daří se vám skloubit sport se studiem?

Na vysoké škole se mi to daří velice dobře. Téměř každý den
mám možnost strávit nějaký čas na tenisové kurtě. 

Na jakou oblast se v rámci vašeho studia zaměřujete? Pomáhá
vám k tomu nějak vaše sportovní aktivita?

Studuji první ročník řeckých a latinských studií. Mým hlavním
předmětem  je  momentálně  latina.  Tenis  mi  kromě  fyzické
zdatnosti dal i určitou psychickou odolnost, která mi občas
při studiu pomáhá.

Také mi pomohl najít další vášeň, a to psaní poezie. Některé z
veršů mé první vydané básnické sbírky (V)zdechnutí (Epocha,
2021) mě napadaly přímo na kurtě.  V současné době se věnuji
psaní další sbírky a mým dalším snem je zhudebnění některých
mých básní.

https://www.kosmas.cz/knihy/287398/vzdechnuti/


Ondřej Perušič
student historie a práv
„Posledních  minimálně  sedm  let  se  profesionálně  věnuji
plážovému volejbalu.“

https://www.kosmas.cz/knihy/287398/vzdechnuti/


Otázky a odpovědi
Jaká je vaše historie s tímto sportem?

Pocházím z volejbalové rodiny, a proto jsem ve sportovním
prostředí vyrůstal odmalička. Až do mých devatenácti let jsem
kombinoval beachvolejbal s florbalem. Pak už ale bylo nutné se
rozhodnout  a  jednomu  ze  sportů  se  věnovat  naplno.  Mezi
největší úspěchy řadím určitě účast na olympijských hrách v
Tokiu 2021, titul vicemistra Evropy z loňského roku a několik
titulů mistra republiky. 

Daří se vám skloubit sport se studiem?

Během studií na Právnické i Filozofické fakultě jsem se až na
výjimky vždy setkal s velmi vstřícným a ochotným přístupem
všech zaměstnanců – od studijního oddělení, přes vyučující až
po vedení fakulty. Můj sport vyžaduje velmi časté a dlouhé
pobyty  v  zahraničí,  a  proto  se  snažím  s  vyučujícími



individuálně  řešit  termíny  zkoušek  a  případně  kompenzovat
vysokou  absenci.  Profesionální  sport  dává  relativně  hodně
prostoru pro samostudium, ale bez pomoci ze strany fakulty by
pro mne bylo absolvování studia velmi složité.

Na jakou oblast se v rámci vašeho studia zaměřujete? Pomáhá
vám k tomu nějak vaše sportovní aktivita?

Sport je v dnešní době velmi významnou společenskou oblastí.
Disponuje navíc velkou ekonomickou, ale i politickou silou.
Proto existuje mnoho studijních okruhů, které se sportem více
či méně souvisí. Na Právnické fakultě jsem psal diplomovou
práci  na  téma  role  sportovce  jako  podnikatele  v  rámci
obchodního práva. Při mém nynějším studiu nejnovějších dějin
na Filozofické fakultě se zaměřením na mezinárodní vztahy je
třeba velmi aktuální diskuze o roli sportu v mezinárodních
vztazích, ve které se argumentuje mimo jiné také příklady z
historie. Sport mi zase dává příležitost cestovat, poznávat
cizí země i kultury. Dalo by se tedy říci, že mohu využít
poznatky ze studia při sportu, ale i zkušenosti ze sportu při
studiu. 



Daniela Trčková
studentka politických teorií
„Věnuji se primárně silniční cyklistice, doplňkově pak běhu.“

Otázky a odpovědi
Jaká je vaše historie s tímto sportem?

Silniční cyklistice se věnuji přes 10 let, z toho již 6 let
poloprofesionálně  v  Nizozemsku.  Mám  za  sebou  několik
medailových umístění z Mistrovství ČR a mezinárodních závodů. 

Daří se vám skloubit sport se studiem?



Skloubení studia a sportu je velmi náročné, zejména kvůli
časové náročnosti plynoucí z cestování a dlouhých tréninků
v kombinaci s povinnou docházkou a časově náročné přípravě na
jednotlivé semináře. Ale nalezla jsem systém, při kterém to
částečně zvládám kombinovat. 

Na jakou oblast se v rámci vašeho studia zaměřujete? Pomáhá
vám k tomu nějak vaše sportovní aktivita?

Studuji politické teorie a tento obor jsem si vybrala zejména
z důvodu, že nemá nic společného se sportem. Díky tomu, že
jsou tyto oblasti velmi rozdílné, si jsem schopná od druhého
psychicky odpočinout. 


